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گروه سیاسی-جواد ســازگار: رئیس کمیته روابط 
بین الملل خانه احزاب ایران از برگزاری همایشــی با عنوان 
»اجماع بر منافع ملی در مذاکرات وین« در روز پنجشنبه 
سی دی ماه با حضور دبیران کل احزاب و مسئولان وزارت 

کشور در سالن وزارت کشور خبر داد.
مصطفی کواکبیان طی گفت وگویی با اشاره به ضرورت 
پشــتیبانی از منافــع ملی و تیم مذاکره کننــده در وین از 
سوی احزاب کشــور گفت: با تصویب شورای مرکزی خانه 
احــزاب ایران پــس از همایش قبلی که از ســوی کمیته 
روابط بین الملل این خانه برگزار شد، مقرر گردید همایش 
»اجماع بر منافع ملی در مذاکرات وین« با مشارکت دبیران 
کل احزاب، مسئولان وزارت کشور و خبرنگاران رسانه ها در 
سالن وزارت کشور روز پنجشنبه1400/10/30 از ساعت 9 

الی 12 برگزار شود.
رئیس کمیته روابط بین الملــل خانه احزاب افزود: قرار 
اســت علاوه بر ســخنرانی مســئولان وزارت کشور از سه 
فراکســیون اصولگرا، اصلاح طلب و مســتقلین مجموعا 9 
نفر )از هر فراکســیون 3 نفــر( دیدگاه های خویش درباره 
مذاکرات جاری وین را ارائه نموده و در پایان جمع بندی از 

مواضع مشترک احزاب کشور مطرح شود.

رئیس فراکســیون دیپلماســی و منافع ملی در مجلس 
دهم با تاکید بر اینکه همه دولت ها موظف اند در چارچوب 
منافع ملی ایران عمل کنند، در پایان اظهار داشت: احزاب 
کشــور به عنوان حلقه های وصل میان مردم و حاکمیت و 
اجزای مهم جامعه مدنی نباید در مورد مهم ترین مســائل 
موثر در سرنوشــت و اقتصاد کشــور بی تفاوت باشــند و 
همایــش 30 دی ماه بیانگر واکنش نســبت به این موضوع 

از سوی احزاب کشور است.
چرا این همایش مهم است؟

همایــش اجماع بر منافع ملــی در مذاکرات وین از دو 
جنبه حایز اهمیت اســت. نخستین جنبه، تاکیدی دوباره 
بر نقش مهم احزاب اســت؛ نقشی که در کشورهای توسعه 
یافته و حتی برخی کشــورهای در حال توسعه مورد توجه 
قرار گرفته اما در کشــور ما همچنان نادیده گرفته می شود 
و در این میان تفاوت چندانی هم بین دولت ســیدابراهیم 
رئیســی با دولتهای روحانی و احمدی نژاد نیست. چراکه 
ایــن دولتها، حزبی نبــودن خود را افتخــاری برای خود 
می دانســتند. تنها دولتی که اگر چه برآمده از احزاب نبود 
اما نقش احزاب را به رســمیت شناخت و در جهت تقویت 
فرهنگ حزبی و توســعه نهادهای مدنــی و غیردولتی در 

کشور تلاش کرد، دولت خاتمی بود. خانه احزاب ایران نیز در 
همان دوره و در سال 13۷9 شکل گرفت تا شاهد افزایش 
تعامل بین احزاب مختلف کشــور با هر گرایش سیاسی و 
فکری باشد. اما با این وجود، جایگاه احزاب در ایران چندان 
به رسمیت شناخته نشده است. درحالیکه تدوین سیاست 
هاي عمومي، شــکل دادن به افکار عمومي، افزایش آگاهي 
مردم، انتقاد از حکومت، رقابت سالم سیاسي و حاضر کردن 
مردم در صحنه و بالا بردن درک مندي آنها، کم کرن خطر 
اســتبداد قوه مجریه، تقویت جامعه مدني با بزرگ کردن 
نهادهاي ما بین مردم و حکومــت، نزدیک کردن افکار به 
همدیگر، تســهیل حکومت پارلماني و تضمین دموکراسي 
از مهمترین کارکردهاي احزاب در کشورهاي توسعه یافته 
هستند، در ایران چنین نقشهایی به رسمیت شناخته نشده 
است. در ایران، احزاب باید با تلاش بیشتر، نقش خود را در 
عرصه های مختلف به گونه ای ایفا کنند که اهمیت جایگاه 
آن را به دولت و ســایر مسئولان گوشــزد کنند. برگزاری 
همایــش اجماع بر منافع ملی در مذاکرات وین با محوریت 

احزاب، گامی در همین راستا ارزیابی می شود.
از جنبه ای دیگر، تاکید بر اجماع بر ســر منافع ملی در 
مذاکرات وین توســط احزاب، حــاوی پیام مهم یکصدایی 

و همراهــی برای توفیق مذاکراه کننــدگان ایرانی در وین 
است تا با حمایت هر دو جناح سیاسی، شاهد لغو تحریمها 
باشیم. این درحالیست که در زمان دولت قبل و مذاکراتی 
که با محوریت محمدجــواد ظریف وزیر امور خارجه وقت 
ایران برگزار می شد که به برجام و لغو تحریمها منجر شد، 
کمتر شاهد این همصدایی بودیم و چه در زمان مذاکرات و 
چه پس از آن، بارها انتقادات تندی علیه تیم مذاکره کننده 
هســته ای ایران توسط جریانات مخالف وارد شد و بخشی 
از طیف مخالف دولت هم اگر علیه مذاکره کنندگان موضع 
گیری نکردند، ســکوت کردند. جالب اینجاســت که هنوز 
انتقــادات طیف مخالف دولت قبل از تیــم مذاکره کننده 
قبلی ادامــه دارد اما هم محمدجــواد ظریف و هم عباس 
عراقچــی، در توئیتهایی به حمایــت از تیم مذاکره کننده 
جدید پرداخته اند تا نشان دهند بر خلاف گذشته که تیم 
مذاکــره کننده ایران آماج تندتریــن انتقادات داخلی قرار 
داشت و باید در دو جبهه داخلی و خارجی برای لغو تحریم 
می جنگیــد، تیم فعلی، از حمایــت حداکثری برخورداری 
اســت. همایش خانه احزاب، تاکیدی بر اهمیت این اجماع 
با محوریت منافع ملی در مذاکرات وین است؛ کاری که در 

گذشته کمرنگ بود.   
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واکنش احزاب کشور به مذاکرات وین

پس از افشــای مســتند هدیه وزیر کار بــه برنامه »میدون« صداوســیما و 
برانگیخته شــدن موج انتقادها از اقدام عیرقانونی عبدالملکی، ســرانجام  صدا و 
سیما با تاخیری چند روزه، سکوت خود را شکست و در اطلاعیه ای دریافت این 
مبلع کلان را تائید و توجیه کرد. این در حالی است که هنوز دولت و وزیر کار به 
عنوان متهم اصلی، دلیل یا حتی توجیهی درباره مســتند قانونی و علت پرداخت 
ایــن رقم کلان به افکار عمومی  اعلام نکرده انــد. مجلس و نهادهای نظارتی نیز 
ابراز تمایل رســمی ولو برای بررسی موضوع نداشته اند و رسانه های اصولگرا نیز 
بایکــوت این خبر و خودداری از موضع گیری موافق یا مخالف اقدام عبدالملکی 
را که خود، پیش از وزارت از دست اندکاران برنامه »میدون« بوده را برگزیده اند.
به گزارش خبرآنلاین ۸3 روز قبل علی فروغی، مدیر شــبکه ســه سیما در 
نامه ای به وزیر کار، هزینه ســاخت ۷۸0 قســمت مســابقه »فرمون«  برای 30 
اســتان کشــور را معادل  4۸ میلیارد و 49۶ میلیون تومان بــرآورد کرده و از 
حجت الله عبدالملکی درخواست کمک 4۸ میلیارد تومانی برای ساخت مسابقه 
میدون را مطرح کرده اســت. مســابقه ای که عبدالملکی داوری فصل دوم آن را 

برعهده داشت.
وزیر کار نیز در پاســخ به نامه علی فروغی مدیر شبکه سه سیما، با کمک ۶ 
میلیارد تومانی برای ســاخت این برنامه موافقت کرده اســت. او به زیر مجموعه 
خــود در وزارت تعاون، کار و رفــاه اجتماعی تاکید کرده که برای عدم تاخیر در 
ضبــط برنامــه،  فرایندهای اداری و مالی  پرداخت این رقم را »ســریع«  انجام 

دهند.
صدا و ســیما دریافت ۶ میلیارد تومان را حق »منطقی و قانونی« خود اعلام 
کرده اســت. ســوای ایرادات حقوقی فراوان و جدی به ماده قانونی مستند این 
سازمان، کدام »منطق« می پذیرد، وزیری که هزینه ایجاد هر شغل را یک میلیون 
تومان اعلام کرده، فقط با نامه ای چندخطی، دســتور پرداخت »سریع« رقمی از 
بیت المال به دوســتان خود را صادر کند که طبق ادعای شــخص او درباره »هر 
اشــتغال، یک میلیون تومان«، هزینه ایجاد شــغل برای ۶000 نفر بیکار است و 
با احتســاب خانواده تحت تکفل آنــان می تواند حداقل 20000 نفر را از گرداب 
بیــکاری و فقر نجــات دهد اما این پــول کلان را  روانه جیب دوســتان مرفه 

»میدون« کرده است.
آیا عبدالملکی همانند عابر بانکی تمام نشدنی با هر درخواست مشارکت مالی 
کلان و حتی کوچک، بلافاصله دســت به قلم می برد و دستور پرداخت »سریع« 
می دهد یا این حاتم بخشی از بیت المال و لطف او فقط  شامل حال کسانی است 

که از »رمز عبور«  اختصاصی رفاقت با وزیر برخوردارند؟
صدا و ســیما، جدای از درآمدهای سرشــار و البته بی حساب و کتاب پخش 

آگهی که ارقام نجومی آن هرگز شفاف سازی و اطلاع رسانی نمی شود، طبق لایحه 
بودجه ســال 1401، از بودجه در نظر گرفته شده ۵ هزار و 2۸9 میلیارد تومان 
برخوردار است.  میزان بودجه این سازمان در سال 1400، برابر با 3 هزار و 3۸4 
میلیارد تومان بوده که نشان دهنده رشدی ۵۶ درصدی بودجه جام جم در سال 

آینده است.
شــفاف نبودن دخل و خرج صدا و ســیما و جهش بودجه سال آینده آن، در 
حالی اســت که بودجه 9 نهاد اصلی فرهنگی در لایحه بودجه سال آینده 403۶ 
میلیارد تومان لحاظ شده که در مقایسه با سال قبل، بیانگر کاهشی 19 درصدی 

است.
جالب اینکه بیشــترین رقم اختصاص یافته از بودجه صدا و ســیما، به میزان 
ســه هزار و ۸۷2 میلیارد تومان قرار است در بخش »تولیدات تلویزیونی« صرف 
شــود. بنابراین، مشخص نیســت با این بودجه های هنگفت، چرا مسئولان صدا 
و ســیما برای دریافت 4۸ میلیارد تومان جهــت تولید »میدون« به وزیری نامه 
زده اند که از قضا، ده ها میلیون نفر از تنگدست ترین اقشار جامعه یعنی کارگران 

و بازنشستگان را تحت پوشش دارد.
بازهم مشــخص نیســت، وزیر آگاه از »ندار« بودن بازنشستگان  و کارگران 
به اســتناد کدام قانون و  منطق، به خــود اجازه داده ۶ میلیارد تومان از قطره 
قطره های جمع آوری شــده از محل حق بیمه کارگــران و کارفرمایان بحران 
زده را »سریع« به دوســتان »میدون« بپردازد که در سازمانی  »دارا « شاغل 

هستند؟
برخی کارشناســان علت توجه ویژه دولت به صدا و ســیما را جبران سنگ 
تمام این ســازمان برای رئیسی در دوره رقابت های انتخاباتی ریاست جمهوری 
می دانند، اگر این ارزیبابی منطبق با واقعیت باشــد،آنگاه، سکوت رئیس جمهور 
در قبال تخلف افشاشــده ومستند وزیر کار و لطف غیرقانونی و غیرمنطقی اش 

به دوستان »میدون« را نباید عجیب و سوال برانگیز دانست. 
از رئیســی  انتظار می رود نه فقط برای زدودن این شائبه جدی، بلکه برای 
نشــان دادن پایبندی خود به شــعارهای کلیدی اش مانند شفافیت، صداقت، 
قانونگرایــی، عدالت و... بیش و پیش از همه به پرونده این تخلف محرز ورود و 
بامتخلفان، برخوردی قاطع کند تا حســاب تخلف میدونی دوستان که از ذهن 

مردم پاک شدنی نیست به حساب شخص رئیس جمهور نوشته نشود.
در جوابیه روابط عمومی صدا و ســیما آمده است: برنامه میدون، گامی است 
در مســیر شناســایی و معرفی صاحبان ایده و نخبگان و کارآفرینان، از این رو 
طبیعی اســت که یکــی از بازوهای حمایتی این برنامــه، وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی محســوب شود. چنان که بســیاری از وزارتخانه ها و سازمانها و 

نهادهــا نیز بنا به ماموریت و موضوع برنامه ها،  دربرنامه ســازی، یاری کننده 
رســانه ملی هســتتند. بنابراین، دریافت کمک یاد شــده امری غیر طبیعی و 
بیــرون از حدود فعالیت رســانه ملی و وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی به 
حســاب نمی آید. بدیهی اســت؛ یکی از وظایف کلان وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی، تقویت اشتغال و کارآفرینی است. در همین مسیر کمک وزارت کار 
به شــبکه سه و برنامه هدف نظر در این شــبکه، منطقی، قانونی و در راستای 
وظیفه ذاتی وزارتخانه اســت. مســتند قانونی کمک یاد شده، دقیقا بند »چ« 
ماده 3۷ قانون احکام دائمی برنامه های توســعه کشــور مصوب سوم مهر سال  
139۵هیئت وزیران اســت. بند یاد شده؛ تاکید می کند که »کلیه دستگاه های 
اجرایی مشــمول ماده )۵( قانون مدیریت خدمات کشوری مکلفند یک درصد  
از اعتبارات هزینه ای خود به استثنای فصول )1و4و۶( را طی قرارداد مشخص 
با صدا و ســیما صرف تولید برنامه جهت فرهنگ ســازی و آگاهی بخشــی و 
اطلاع رســانی نمایند«. انتظار می رود که رسانه ها، با اطلاعات و علم نسبت به 
رویدادها،موضع گیری منصفانه وحرفه ای کنند و صرفا با اتکا به شــنیده ها یا 

برداشت سلیقه ای و شخصی، موجب اتهام و تشویش اذهان عمومی نشوند.

پنج ســال از مــرگ پرنفوذترین سیاســتمدار جمهوری 
اســلامی می گذرد امــا هنوز هم در خصوص مــرگ او حرف 
و حدیث هــای فراوان شــنیده می شــود. این بار محســن 
هاشمی رفسنجانی، فرزند مرحوم اکبر هاشمی رفسنجانی در 
گفت وگویی اذعان می کند که دکترها گفته اند که آب در ریه 
پدرس مشاهده نشــده و اجازه دیدن فیلم های دوربین را به 
آن ها نداده اند! در همین رابطه سایت دیده بان ایران با غلامعلی 
رجایی، مشاور مرحوم اکبر هاشمی رفسنجانی گفت وگو کرده 

که در ادامه می خوانید:
از محسن  اظهاراتی  آقای رجایی! هفته گذشــته 
هاشمی رفســنجانی در خصوص ابهامات مرگ پدرش 
منتشر شد که بازتاب های گسترده ای به همراه داشت. 

شما در خصوص روز مرگ ایشان چه اطلاعاتی دارید؟
بنده در ایــن خصوص اطلاعات جدیدی نــدارم و از این 
مباحث بیشتر خانواده مرحوم هاشمی رفسنجانی اطلاع دارند. 
بنده روزی که آقای هاشمی رفسنجانی فوت کردند تا ظهر با 
ایشان بودم. بنده بعدازظهر ایشان را ترک کردم و شب از این 
قضیه مطلع شدم. چیزهایی که پسر مرحوم گفته اند برای من 
هم تازگی دارد. این که اجازه دیدن فیلم دوربین های مداربسته 
را ندادند، بنده هم تازه مطلع شــدم. من خودم هم خواستم 
از اســتخر دیدن کنم اجــازه ندادند و گفتند که اینجا پلمب 

شده است.

پس شما صبح روز حادثه با ایشان ملاقات داشتید؟ 
حال جسمی ایشان چطور بود؟

بله من صبح حادثه ایشان را دیدم و یک صحبت مختصری 
هم با هم داشتیم. اتفاقا ایشان مثل هر روز ورزش کردند و از 
پله ها بالا و پایین رفتند و بســیار زیاد سرحال بودند. من که 
حکم فرزند ایشان را داشتم به اندازه حاج آقا سرحال و پرانرژی 

نبودم.
ماجرای آتش زدن دفتر مرحوم هاشمی رفسنجانی 

چه بوده است؟
دو بار این اتفاق افتاده است. مثل این که چندین نفر از دیوار 
مجمع بالا رفته و حتی فیلمش هم موجود است. این فرد یکبار 
هم بازداشت شده و از اتاق منشی که دارای تابلوهای تاریخی و 
گران قیمت دوران قاجار بود، آتش زدند. اما نکته حائز اهمیت 
این است که دو بار چنین اتفاقی افتاده است! این که چطوری 

این افراد از این دیوارها عبور کردند و توانستند سیستم امنیتی 
مجمع را دور بزنند بسیار جالب است و جای سوالات و ابهامات 

فراوان دارد.
مرحوم هاشمی درگیر بیماری خاصی بودند؟ بیماری 

قلبی یا هر چیز دیگری.
خیر؛ مرحوم هاشمی هیچ بیماری خاصی نداشتند. همان 
ســال آقای هاشمی رفسنجانی در دریا شنا کردند این کار هر 
کسی نیست که در سن ۸0 سالگی در آب دریا چندین ساعت 
شنا کند. قاعدتا یکســری بیماری های ساده که هر کسی در 
ســن بالا دارد را ایشان هم داشتند اما این که بیماری قلبی یا 
خاصی داشته باشند، چنین نبوده و ایشان در سلامتی کامل 

بودند.
تا به الان فرزندان مرحوم هاشــمی به شکل جدی 

پیگیر پرونده مرگ ایشان شدند؟
در خصوص مرگ مرحوم هاشــمی بحث های فراوانی شده 
است. این بحث در شورای امنیت ملی مطرح شد و می خواستند 
به این نتیجه برسند که مرگ طبیعی بوده و پرونده بسته شود 

اما در دوران آقای حسن روحانی این اجازه داده نشد.

بودجه 1401  تلفیق  سخنگوی کمیسیون 
آخرین مصوبات این کمیسیون را تشریح کرد.

به گزارش ایلنا، رحیــم زارع پیش از ظهر 
دیــروز در نشســت خبــری خــود، پیرامون 
درخصوص تصمیمات این کمیسیون در حوزه 
درآمدهای مالیاتی دولت در سال آینده، گفت: 
کمیســیون تلفیق مالیات خودروی سواری و 
وانت دوکابین دارای شــماره انتظامی شخصی 
در اختیــار مالکان)چــه افراد خانــوار و چه 
فرزندان کمتر از 1۸ ســال تحت تکفل( را بر 
اســاس مجموع ارزش به ایــن صورت مصوب 
کرد: تا ســقف یک میلیارد تومان، همونین تا 
مبلغ یک میلیارد و ۵00 میلیون تومان مازاد 
بر ســقف قبلی یک درصد و تا مبلغ 3 میلیارد 
تومان نســبت به مازاد ســقف قبلی 2 درصد، 

مشمول مالیات خودرو نخواهد شد.
وی ادامــه داد: همچنین تا مبلغ 4 میلیارد 
و ۵00 میلیون تومان نســبت به مازاد ســقف 

قبلی 3 درصد، نســبت به مــازاد 4 میلیارد و 
۵00 میلیون تومان 4 درصد مشــمول مالیات 

خودرو نخواهد شد.
سخنگوی کمیســیون تلفیق در ادامه بیان 
کرد: کمیســیون تلفیق نرخ مالیات واحدهای 
مســکونی و باغ ویلا های گــران قیمت را به 
این صورت تصویب کرد؛  تا سقف 10 میلیارد 
تومان معاف از مالیات، نســبت به مازاد سقف 
قبلی تا 1۵ میلیارد تومان، یک در هزار، نسبت 
به مازاد سقف قبلی تا 2۵ میلیارد تومان، 2 در 
هزار، نسبت به مازاد سقف قبلی تا 40 میلیارد 
تومان، 3 در هزار، نســبت به مازاد سقف قبلی 
تــا ۶0 میلیارد تومان، 4 در هزار و نســبت به 

مازاد سقف قبلی، ۵ در هزار.
وی در ادامه اظهار داشــت: در جلسه امروز 

نــرخ 4 درصد حقوق گمرکــی برای کالاهای 
اساســی ماننــد دارو تجهیــزات و ملزومات 
پزشکی و نهاده های کشاورزی و دامی ذکر شده 
در بودجه 1401، به یک درصد کاهش یافت. 
زیرا اخذ نرخ ورودی ارز 23 هزار تومانی است. 
همچنین بدهی هــای بانکی و مالیاتی مربوط 
به طرح های برق آبی و مطالبات پیمانکاران و 
مشاوران این طرح ها از محل مطالبات وزارت 
نیرو و شرکت توانیر از دولت بابت مابه التفاوت 
قیمت های تکلیفی و تمام شده برق به صورت 
جمعی- خرجی تا ســقف 10 میلیارد تومان 

قابل تسویه و تهاتر خواهد بود.
زارع در رابطه با توســعه اشتغال زندانیان، 
بیان کــرد: برای توســعه اشــتغال زندانیان 
حین حبس بــا همکاری بخــش عمومی غیر 

دولتی، ســود حاصل از سرمایه گذاری بخش 
عمومی غیردولتی در پوســته زندان ها)بخش 
هایــی مانند کارافرینــی و...( پــس از تأیید 
سازمان زندان ها از مالیات معاف شد. همچنین 
کمیسیون تلفیق با هزار میلیارد تومان انتشار 
اوراق بــرای تجهیزات جمعیت هلال احمر در 
ســقف ۸۸ هزار میلیارد تومــان بودجه دولت 

موافقت کرد.
وی اضافه کرد: شــهرداری های شهرهای 
بالای ۵00 هزار نفــر موظفند بابت صدور هر 
فقره پروانه ساختمانی اعم از مسکونی، صنعتی 
و تجاری، 2 درصد عوارض از متقاضیان پروانه 
وصــول کنند تا به حســاب درآمد عمومی در 
اختیــار نیروی انتظامی قــرار دهند. همچنین 
کلیه رده های بســیج، پایگاه هــای مقاومت 

و ســالن های ورزشــی و امدادی، پاســگاه ها، 
کلانتری هــا و مــوزه هــای دفــاع مقدس از 
پرداخت حق انشــعاب آب و فاضلاب،  برق و 

گاز معاف شدند.
داد:  ادامه  تلفیق  کمیســیون  ســخنگوی 
کلیــه واحدهای آموزشــی، مــدارس دولتی 
وزارت آمــوزش و پــرورش از پرداخت هزینه 
هــای آب و فاضــلاب، برق و گاز در ســطح 
الگوی مصرف معاف شــدند. همینطور شرکت 
هــای آب منطقه ای اســتان هــا و آب و برق 
خوزســتان مکلف شدند از محل منابع داخلی 
خودشان و بخشــی از اعتبارات تعادل بخشی 
و تغذیــه مصنوعی در قالب وجوه اداره شــده 
نســبت به تأمین هزینه هــای خرید و نصب 
چاه های  شمارشــگر حجمی و هوشمندسازی 
آب کشــاورزی اقدام کننــد. همچنین اصل و 
مبلغ تســهیلات پرداختی بدون دریافت سود 

و باید اقساطی باشد.

معاون امور اسناد سازمان ثبت اسناد و املاک 
کشور گفت: وزارت اطلاعات چندین پرونده را با 
موضوع زمین خواری مورد بررسی قرار داده که 
یکی از آن ها پرونده تخلف ســه هزار میلیاردی 

است.
به گــزارش ایلنا، مهدی اقبال  با اشــاره به 
پرونده 3 هزار میلیــاردی زمین خواری اظهار 
کرد: وزارت اطلاعات چندین پرونده را با موضوع 
زمین خواری مورد بررسی قرار داده که یکی از 
آن ها پرونده تخلف 3 هزار میلیاردی است و در 

جریان رسیدگی قرار دارد.
وی در خصوص اقدامات ســازمان ثبت در 
راستای جلوگیری از بروز چنین تخلفاتی گفت: 
بصورت کلی ســازمان ثبت تکالیفی را برعهده 

دارد تــا از بروز این تخلفات جلوگیری شــود؛ 
ریشــه وقوع بسیاری از زمین خواری ها به سند 
رســمی بازمی گردد و باید روزنه هایی که باعث 

ایجاد این مفسده می شوند، شناسایی شود. 
معاون امور اســناد ســازمان ثبت اسناد و 
املاک کشــور با اشاره به اقدامات سازمان ثبت 
برای پیشگیری از وقوع زمین خواری اظهار کرد: 
برای مقابله با زمین خواری در قدم اول متولیان 
زمین ها باید نظارت کافــی بر زمین های خود 
داشته باشند در این راستا مالکان باید به دنبال 

اسناد رسمی برای زمین های خود باشند.

وی افزود: ســازمان ثبت اســناد و املاک 
کشور در راستای ســند تحول قضایی و شعار 
الکترونیکی شدن کامل فرایندها در دفاتر اسناد 

رسمی فعالیت های خود را انجام می دهد. 
اقبال با تاکید بر اینکه از سال 9۵ تاکنون با 
موارد جعل اسناد رسمی مقابله شده است، گفت: 
درحال حاضر با الکترونیکی شدن دفاتر اسناد 
رسمی و نبود دفاتر سنتی تخلف بصورت دستی 

در اسناد به شدت کاهش پیدا کرده است. 
معاون امور اســناد ســازمان ثبت اسناد و 
املاک کشــور با بیان اینکه حــدود 3 میلیون 

دفتر قدیمی بدون بخشنامه داده آمایی و اسکن 
در سازمان ثبت وجود دارد، گفت: خوشبختانه 
مطابق با آییــن نامه ای که از ابتــدای تیرماه 
امســال از سوی سازمان ثبت به مرحله اجرایی 
رسید شــیوه نامه ای تهیه شد تا داده آمایی در 
تمامی دفترخانه ها انجام شود و اکنون این امر در 

سراسر کشور در حال انجام است.
وی ادامــه داد: در تبصره ذیل ماده 3۵ این 
آیین نامه ذکر شده است که بعد از تصویب آیین 
نامه، سازمان ثبت ۶ ماه مهلت دارد تا اقدامات 
لازم را انجام دهد؛ خوشــبختانه این کار ظرف 

مدت 2 ماه توسط سازمان ثبت انجام شد و در 
حال حاضر هم بــا همکاری دفاتر و کانون های 
آرشیو فعالیت داده آمایی در حال انجام است و 
امیدواریم ظرف مدت قانونی تمامی فعالیت ها در 
دفاتر اسناد رسمی، اسکن و آرشیو و داده آمایی 

شود تا دیگر شاهد جعل نباشیم.
اقبال در بیان دیگــری مواردی که از جعل 
اسناد جلوگیری می کند، گفت: تصدیق اصالت 
وکالت نامه ها نیز از بروز جعل جلوگیری می کند 
و در چند روز آینده خبرهای خوبی را در زمینه 
ارسال تمامی اسناد رسمی به سامانه ثنا اشخاص 
خواهیم داد. دســتور کار اصلی ســازمان ثبت 
اســناد و املاک کشور برای جلوگیری از زمین 

خواری کامل شدن بحث کاداستر است.
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جزئیاتتازهازدیدارخاتمی،ناطقنوری،روحانی
وسیدحسنخمینی

ایلنا نوشت: یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: موضوع دیدارهای اخیر روسای 
جمهور دوران اصلاحات و تدبیر و امید و ناطق نوری تبادل نظر درباره مشــکلات 

و تجربیات گذشته است و ارتباطی با بازسازی جبهه اصلاحات و انتخابات ندارد.
جواد امام  در خصوص خبر دیدارهای حســن روحانی و سیدمحمد خاتمی دو 
رئیس جمهور پیشــین و علی اکبــر ناطق نوری گفت:  ایــن دیدارها هیچ ارتباطی 
با بازســازی جبهه اصلاحات و انتخابات نداشته اســت. ضمن احترام به تمام این 
شــخصیت ها، این دیدارها یک بازدید معمولی است که شاید هرچند وقت یک بار 

انجام شود.
وی دربــاره حضور ناطق نوری در این جلســات هم گفت:  آقــای ناطق نوری 
شخصیت مورد احترامی اســت و در دوره های خاصی در نظام حضور داشته و یک 
شخصیت اعتدالی اصولگراست و جریان اصلاحات را نمایندگی نمی کند. این دیدارها 
مربوط به هفته های اخیر هم نبوده است. جواد امام گفت: دیدار منظمی نیست که 
بخواهیم بگوییم ادامه دار هســت یا نه. حتی این دیدارها تشکیلاتی هم نیست که 

ادامه دار باشد.
رئیس دفتر رئیس جمهور دوران اصلاحات در پاسخ به این سوال که این جلسه 
به دعوت آقای خاتمی انجام شــده اســت، گفت:  هرچند وقت یک بار کسی بانی 
می شود تا دیدارهای مشترکی بین این شخصیت ها انجام شود. این دیدار به دعوت 

آقای خاتمی نبود.
امام همچنین درباره موضوعات ایــن دیدارها هم گفت:  در این دیدارها، درباره 
موضوعات روز،  مشکلات و تجربیات گذشته تبادل نظر می کنند و موضوع خاصی در 

این دیدارها مطرح نشده است.

تکذیبجلسهقالیبافودولت
دربارهحذفارزترجیحی

باشگاه خبرنگاران جوان نوشت: سخنگوی کمیسیون تلفیق 1401، خبر دیدار 
قالیباف با مقامات دولتی درباره حذف ارز ترجیحی را »شایعه « خواند.

رحیم زارع  در نشســت خبری کمیسیون تلفیق  گفت: جلسه ای میان رئیس 
مجلس و مســئولان دولتی برای تصمیم گیری در مورد ارز ترجیحی برگزار نشده 
است. دو روز گذشته، برخی رسانه ها از برگزاری نشستی میان محمد مخبر معاون 
اول رئیس جمهور، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس و سید مسعود میرکاظمی رئیس 
سازمان برنامه و بودجه برای بررسی بسته پیشنهادی حذف ارز ترجیحی خبر داده 
بودند. این در حالی اســت که سخنگوی کمیسیون تلفیق از تشکیل یک کارگروه 

برای بررسی حذف یا تعیین نرخ ارز ترجیحی خبر داده بود.

مخبردرجلسههیاتدولت:
مناسباتباهمسایگانبسیارخوبپیشمیرود

معاون اول رئیس جمهور با اشاره به درخواست های متعدد برای سفر مسئولان 
ایرانی به سایر کشورها، ادامه داد: در حال حاضر مناسبات با همسایگان بسیار خوب 
پیش می رود. به گزارش ایلنا، محمد مخبر در این جلســه با اشــاره به سفر رییس 
جمهور کشورمان به روسیه اظهار داشت: سفر آیت الله رئیسی به کشور روسیه دارای 
اهمیت خیلی زیادی است و روی هم رفته باید بگوییم که در حال حاضر یک تحول 
اساسی در مناسبات بین المللی در این دولت اتفاق افتاد و البته سفر آیت الله رئیسی 

به روسیه هم یکی از ابعاد تحول اساسی دولت در حوزه روابط بین الملل است.
وی با اشاره به درخواست های متعدد برای سفر مسئولان ایرانی به سایر کشورها، 
ادامه داد: در حال حاضر مناســبات با همسایگان بسیار خوب پیش می رود. وی در 
ادامه با اشاره به روز هوای پاک و لزوم توجه جدی به این موضوع گفت:  تصمیمات 
خوبی در خصوص مسایل محیط زیستی و هوای پاک در دولت گرفته شده که البته 
اجرای برخی از آن ها ممکن اســت زمان بر باشد ولی مردم باید بدانند که موضوع 
محیط زیســت برای مسئولان دارای اهمیت اســت و همواره به این مسائل توجه 

جدی می شود.

انتقادرمضانزادهازنگاهرئیسیبهاقتصاد
رمضانزاده در توئیتی دســتورهای رئیس جمهور برای نظام بانکی را دستوری 
دانست. به گزارش خبرآنلاین، عبدالله رمضان زاده فعال سیاسی در توئیتی نوشت: 
رئیس دولت تصورش این است که اقتصاد هم مثل پادگان اداره می شود و ۵ فرمان 
برای نظام بانکی صــادر کرده! البته تقصیری ندارد،..... احاطه اش کرده اند. مطمئن 
باشید این فرمان ها اجرا نمی شوند، دقیقا مانند ساخت یک میلیون واحد مسکونی 

در سال!
رییس جمهور در نشســتی که با تیم اقتصادی دولت و مدیران عامل بانک های 

خصوصی و دولتی پنج فرمان به مدیران نظام بانکی صادر کرد.

وزیرکشور:
مسئولانتاحلمشکلاتسیلزدگان

کنارآنهاخواهندماند
وزیر کشور با حضور در مناطق سیل زده کرمان، گفت: مسئولان از ابتدای شروع 
بحران کنار مردم سیل زده حضور یافتند و تا حل مشکلات سیل زدگان، برای ارزیابی 
خسارات و جبران آنها کنارشان خواهند ماند. احمد وحیدی روز چهارشنبه درباره 
اقدامات و کمک رســانی به سیل زدگان کرمان در جمع خبرنگاران گفت: منطقه 
رودبار یکی از سه منطقه ای است که در ریزش باران های چند روزگذشته و به ویژه 
دیروز دچار آبگرفتگی شد. مناطق رودبار، منوجان و زهکلوت سه منطقه ای هستند 
که مردم آن گرفتار آب گرفتگی شده اند. وزیر کشور با بیان اینکه نزدیک پنج هزار 
خانوار، حدود 20 هزار نفر  و بیش از 300 روســتا درگیر آبگرفتگی هستند، افزود: 
همه مســوولان از لحظات اولیه در منطقه حضور یافتند و استاندار شب گذشته را 
در منطقه حضور داشت. با توجه به آبگرفتگی وسیع، لازم بود که به منطقه بیاییم 
و از نزدیک وضعیت را ارزیابی کنیم که هر کمک اضافه تری نیاز بود، انجام شــود. 
وحیدی گفت: امروز در منطقه هستیم و عزیزان از نهادهای مختلف مشغول کمک 
هستند. سپاه در منطقه حضور قوی دارد. ارتش یگان مهندسی را به منطقه گسیل 
کرده و عزیزان هلال احمر هم که همیشــه در همه صحنه ها حضور دارند در این 
صحنه هم برای کمک به مردم حضور یافته اند. عزیزان ما در سازمان های مختلف از 
جمله ستاد اجرایی فرمان امام)ره(، بنیاد مستضعفان، کمیته امداد امام خمینی)ره( 

برای کمک به مردم اعلام آمادگی کرده و به منطقه آمده اند.
وی با اشــاره به آسیب های سیل به مردم کرمان، افزود: آسیب هایی به مردم به 
ویژه در حوزه کشــاورزی وارد شده و شب گذشته در بعضی از روستاها، آب تقریبا 
تمــام خانه ها را گرفته بود. از امروز صبح، آب فروکش کرده اما همه مســئولان از 
جمله رئیس هلال احمر، رئیس سازمان مدیریت بحران، استاندار و سایر مسئولان 
کنار مردم خواهند ماند تا هم به مسائل آنها رسیدگی کنند و هم بتوانند خسارات را 

برآورد کرده و ان شاء الله برای جبران اقدام کنند.

شورایعالینظارتقوهقضائیه
آغازبهکارخواهدکرد

نشست مشترک معاون اول دستگاه قضا با رئیس دیوان عالی کشور، دادستان کل 
کشور، دادستان انتظامی قضات و معاون راهبردی قوه قضائیه با هدف بحث و تبادل 
نظر در مورد برنامه جامع نظارت قوه قضائیه برگزار شد. حجت الاسلام و المسلمین 
مصدق در این نشست گفت: یکی از افتخارات دستگاه قضائی توجه جدی به مقوله 
نظارت درون سازمانی و تعدد مراکز نظارتی حرفه ای است و به جرأت می توان گفت 
کمترین دســتگاهی در کشور وجود دارد که این تنوع نظارتی در همه ابعاد در آن 
وجود داشــته باشد، اما در عین حال فعالیت مطلوب این نهادهای نظارتی نیازمند 
سیاست گذاری، برنامه ریزی، همگرایی، تعامل، هم افزایی و اجتناب از موازی کاری 
است. معاون اول قوه قضائیه تصریح کرد: از جمله دغدغه های مهم رئیس محترم 
قوه قضائیه تداخل و موازی کاری احتمالی نهادهای نظارتی بوده و به همین دلیل 
یکی از اختیارات تفویضی به معاون اول سازماندهی بازرسی و نظارت ها به منظور 

جلوگیری از موازی کاری و رفع تداخل وظایف است. 
حجت الاسلام و المسلمین مصدق با اشاره به اینکه دیوان عالی کشور مسئول 
نظارت بر رعایت قانون در مراجع قضائی، دادستانی کل حافظ حقوق عمومی و ناظر 
به کلیه دادسراها، دادسرای انتظامی قضات نهاد اصلی ناظر بر رفتار قضات و معاونت 
راهبردی مسئول نظارت بر واحدهای ستادی می باشد، افزود: در قوانین و مقررات 
جایگاه نظارتی هر یک از این مراجع تثبیت شده است و هر یک با تعهد و مسئولیت 
قانونی، در صدد اجرای وظایف نظارتی خود هســتند، اما اگر این مراجع با یکدیگر 
همکاری و هماهنگی داشته باشند، موارد تداخل و موازی کاری مرتفع می شود و ما 
شــاهد یک سیستم نظارتی جامع و کارآمد خواهیم بود و ضرورت دارد یک برنامه 
جامع و مدون نظارتی تدوین و نقش و حدود مسئولیت هر یک از این مراجع نظارتی 

در آن روشن و چارچوب همکاری تشریح شود.

اخبار کوتاه


